
آخرین وضعیت بازار رمزارزها در جهان

بیت کوین فراتر از ۱۰۰ هزار دلار 
می رود؟

در حال حاضر، قیمت بیت کوین )BTC( نزدیک به ۱۰۰ هزار دلار اســت و برخی شــاخص ها 
نشان می دهند این رمزارز دیجیتال احتمالا فراتر از این سطح، صعود بیشتری ثبت خواهد کرد

به گزارش ایسنا، شاخص کلیدی قدرت نسبی )RSI( حدود ۸۲ را نشان می دهد و بیان می کند 
بیت کوین در منطقه خرید بیش از حد قرار دارد، با این حال، بر اســاس تحلیل نمودار میله ای 
در ۲۳ نوامبر، شاخص قدرت نسبی پایین تر از اوج های فوق العاده مشاهده شده در طول ۲ سال 
گذشــته باقی مانده است.رقم کنونی شاخص قدرت نسبی نشان می دهد که بیت کوین به طور 
بالقوه قبل از هر گونه اصلاح قابل توجهی شاهد جریان ورودی سرمایه بیشتری خواهد بود. در 
حال حاضر، معیارهای روی زنجیره نشــان می دهد که بیت کوین تحت فشار خرید بی سابقه ای 
قرار گرفته اســت که ناشی از جریان های سرمایه قابل توجه از نهنگ ها و نشان دهنده اعتماد 
قوی به حرکت دارایی اســت. داده های به اشتراک گذاشته شده توسط تحلیلگر رمزارزها، علی 
مارتینز در ۲۳ نوامبر نشان داد فقط در ۹۶ ساعت، نهنگ ها ۴۰هزار بیت کوین به ارزش تقریبی 
۳.۹۶ میلیــارد دلار جمع آوری کردند که حــاکی از اعتماد قوی به حرکت صعودی بیت کوین 
است. این افزایش فشار خرید به ویژه در پلتفرم های معاملاتی اصلی قابل توجه بوده است، جایی 
که این فعالیت به بالاترین میزان خود رسید.علاقه بیشــتر سرمایه گذران به سمت بیت کوین و 
افزایش قیمت بیت کوین به ۶ رقم، ناشی از انتخاب دونالد ترامپ و استعفای اخیر گری گنسلر از 
ریاست کمیسیون بورس اوراق بهادار بوده است. اگر این روند ادامه یابد، شکستن مرز ۱۰۰هزار 
دلار می تواند علاقه بیشــتری را به خود جلب کند، اما ســرمایه گذاران باید در میان نوسانات 
پیش بینی شده با نزدیک شــدن به نقطه عطف محتاط باشند.کریپتو نوشت، در حال حاضر، 
اجماع عمومی بازار بر این است که بیت کوین به احتمال زیاد به ۱۰۰هزار دلار خواهد رسید. در 
این مورد، تحلیلگران در حال ارزیابی اهداف صعودی مانند ۱۲۰هزار دلار هستند و برخی نیز 
عقب نشینی بالقوه ای را پیش بینی می کنند.مجموع ارزش بازار جهانی ارزهای دیجیتال در حال 
حاضر ۳.۳۶ تریلیون دلار برآورد می شــود که این رقم نســبت به روز قبل ۰.۳۰ درصد بیشتر 
شــده است. در حال حاضر ۵۷.۸۴ درصد کل بازار ارزهای دیجیتال در اختیار بیت کوین است 
که ۰.۵۴ درصد کاهش روزانه را ثبت کرده است. حجم کل بازار ارزهای دیجیتال در ۲۴ ساعت 
گذشته ۲۰۲.۳۱ میلیارد دلار است که ۹.۵۲ درصد کاهش داشته است. حجم کل در امور مالی 
غیر متمرکز در حال حاضر ۱۵.۱۴ میلیارد دلار است که ۷.۴۸ درصد از کل حجم ۲۴ ساعته 
بازار ارزهای دیجیتال  بوده و حجم تمام سکه های پایدار اکنون ۱۸۰.۸۹میلیارد دلار است که 

۸۹.۴۱ درصد از کل حجم ۲۴ ساعته بازار ارزهای دیجیتال را تشکیل می دهد.

بر اســاس دســتورالعمل بانک مرکزی، معاملات بازار ارز تجاری از روز گذشته آغاز 
شد و یک ماه پس از ابلاغ آن، لازم الاجرا است؛ بنابراین با ایجاد بسترهای لازم برای 
معاملات ارز تجاری و گشــایش رسمی تالار ارز توافقی از سوی بانک مرکزی و مرکز 
مبادله ایران، تحقق نظام پرداخت رســمی ارز در کشــور، بیش از هر زمان دیگری، 
ممکن است.به گزارش ایســنا، بانک مرکزی در روزهای گذشته، با هدف تسهیل در 
فرایند تامین ارز، طی دستورالعملی اعلام کرد: »از شنبه سوم آذر ماه، معاملات بازار 
ارز تجاری در بســتر مرکز مبادله ارز و طلای ایران آغاز می شــود و یک ماه پس از 
تاریخ ابلاغ این بخشنامه، عملیات آن لازم الاجرا خواهد بود. «براساس این بخشنامه، 
تمامی صادرکنندگانی که از سامانه نیما برای عرضه ارز خود استفاده نمی کنند، مکلف 
هستند تا ارز حاصل از صادرات خود را در سامانه معاملات بازار ارز تجاری مرکز مبادله 
ارز و طلای ایــران، ارائه دهند. در این بــازار که طبق اعلام رئیس کل بانک مرکزی، 
کشف قیمت به صورت حراج و نقد صورت می گیرد، انتظار می رود با انتقال تدریجی 
و برنامه ریزی شده، معاملات ارزی کشور به تالار مبادله ارز توافقی مرکز مبادله ارز و 
طلای ایران، استفاده از سایر ابزارهای معاملاتی بازار ارز نیز توسعه یابد.به گفته علی 
ســعیدی - مدیر عامل مرکز مبادله ارز و طلای ایران - سامانه ای که در مرکز مبادله 
ارز و طلای ایران طراحی شده، یک سامانه جامع معاملاتی است و تمام فرآیندها اعم 
از قبل از معامله، جورســازی )مچینگ( و پــس از معامله را در خود دیده و همزمان 
مجموعه ای از ارتباطات را با سایر سامانه ها از طریق وب سرویس طراحی کرده است. به 
گواه بانک مرکزی که سابقه طولانی در طراحی و پیاده سازی سامانه های بانکی دارند، 
سامانه ارز توافقی مورد تایید اســت. این سامانه از حیث تکنولوژی و انعطاف پذیری 
مناســب است و یک سامانه صرفا اطلاع رسانی نبوده و تسویه معاملاتی در آن صورت 

می گیرد؛ لذا اساسا تفاوت ماهوی بین سامانه نیما و سامانه ارز توافقی وجود دارد.
مکانیزم ســامانه ارز توافقی به این ترتیب اســت که در گام نخست صادرکنندگان و 
واردکنندگانی که مشــمول عرضه و تقاضا در نیما نیستند، همان چیزی که تا پیش 
از این به نام بازار اشــخاص معروف بود، ســفارش خود را به بانک ارائه می دهند و در 
گام های بعدی، صادرکنندگان و واردکنندگان به صورت مســتقیم سفارش خود را در 
ســامانه بارگذاری می کنند.به این ترتیب، در گام اول صادرکننده سفارش خود را به 
بانک اعلام و عرضه کرده و بانک نیز وجود این میزان ارز را تایید می کند. بنابراین اگر 
صادرکننده ای ارز صادر کرد، ســامانه نسبت به وجود این میزان ارز، اطمینان حاصل 

می کند و در مقابل واردکننده پس از ثبت ســفارش خود، ریال معادل را در حســاب 
معاملاتی مرکز واریز کرده است؛ بنابراین ریال مورد نیاز برای خرید این ارز نیز وجود 

دارد و در نتیجه، ریسک طرف مقابل در این بازار عملا حذف شده است.
تحقق نظام پرداخت رســمی ارز چندی پیش نیز، علی حسین نبی زاده - قائم مقام 
مرکز مبادله ایران و مشــاور رئیس کل بانک مرکزی - در رابطه با تالار ارز تجاری و 
تالار مبادلاتی ارز اشخاص در گفت وگو با خبرنگار ایسنا تشریح کرد: منظور از تالار ارز 
اشخاص، افراد صادرکننده هستند که شامل صادرکنندگان به اصطلاح کلان نمی شود 
و همه این اشخاص قرار است در بستری گرد هم آیند که بانک مرکزی بتواند آنها را 
رصد کند و واردکنندگان نیز همه در این بازار حضور داشته که در این شرایط می تواند 
معنای بازار واقعی را به آن اطلاق کرد و از بازار ارزی صحبت کرد که در آن کشف نرخ 
صورت می گیرد و این کشف نرخ در زمان های لزوم ممکن است دچار کسری و یا مازاد 
شود که با واکنش به موقع بانک مرکزی، پوشش داده شود. جزئیات تالار مبادلات ارز 
توافقی/ ارز مسافری هم به مرکز مبادله می آیددر این بازار، مشخص می شود که کدام 
صادر کننده، ارز خود را به چه کسی ارائه داده اســت و در این میان نقش بانک ها در 
تامین ارز به حداقل رسیده و در نهایت تنها نقش واسطه گر و کارگزار را ایفا می کنند

از آنجــایی  که مرکز مبادله ارز و طلای ایران بــه عنوان بازوی اجرایی بانک مرکزی، 
عملیات بازار ارز و اجرای معاملات را تحت نظارت این بانک انجام می دهد، لازم است 
که این مرکز ابزارها و بســترهای مورد نیاز برای تحت پوشــش قرار دادن گروه های 
مختلف متقاضی و عرضه کننده ارز در کشور را در اختیار داشته باشد.این اقدام، گامی 
بسیار مهم در تحقق یک نظام پرداخت رسمی ارز در کشور است. در صورت نبود نظام 
پرداخت رسمی، مشخص نیست که صادرکنندگان خرد در قبال رفع تعهدات ارزی، 
ارز خود را به کدام گروه ها ارائه می دهند.برای مثال مشخص نیست که این ارز به کسی 
که قصد ســرمایه گذاری و خرید خانه در خارج کشور را دارد، به کسی که واردکننده 
کالای قاچاق به کشور است و یا به کسی که تولیدکننده است و برای واردات مواد اولیه 
تولیدی خود نیازمند ارز است، ارائه می شود. علاوه بر این در سمت کسی که متقاضی 
ارز است، مشخص نیست که این متقاضی، ارز مورد نیاز خود را از چه کسی خریداری 
کرده اســت.بنابراین برای تحقق یک نظام پرداخت رسمی ارز در کشور، ابتدا نیازمند 
یک بستر و زیرساخت مناسب برای این امر هستیم که با راه اندازی تالار معاملات ارز 

توافقی و لازم الاجرا شدن آن، می توان شاهد تحقق آن بود.
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در ۷ ماه صورت گرفت

سهم ۸۳ درصدی ۱۱ شرکت 
در حق بیمه تولیدی

براساس گزارش بیمه مرکزی، در هفت ماهه نخست امسال ۱۱ شرکت بیمه ای 
۸۳.۱ درصــد از حق بیمه تولیدی بازار بیمه را بــه خود اختصاص داده اند.به 
گزارش ایســنا، بیمه مرکزی جمهوری اسلامی ایــران، اخیرا آمار هفت ماهه 
نخســت صنعت بیمه در سال ۱۴۰۳ را منتشــر کرده که بر اساس آن بیش 
از ۴۵.۳ میلیــون فقره بیمه نامه به ارزش ۲۵۱.۳ هــزار میلیارد تومان صادر 
شــده که حاکی از رشد ۵۷.۷ درصدی در حق بیمه تولیدی و ۱۷.۱ درصدی 
در تعداد خســارات پرداختی طی این بازه زمانی دارد.خسارت پرداختی همه 
رشــته های بیمه ای در این مدت، بالغ بر ۱۲۱.۶ همت برآورد شده که نسبت 
به هفت ماهه اول ســال گذشته ۵۶.۸ درصد رشد را نشان می دهد.حق بیمه 
تولیدی رشته های بیمه درمان و زندگی به ترتیب با ۴۲.۳ درصد و ۱۳ درصد 
ســهم از حق بیمه تولیدی )میزان هزینه کرد( و رشد حق بیمه معادل ۸۹.۴ 
درصــد و ۷۱.۹ درصد، موجبات رشــد ۵۷.۷ درصدی حق بیمه تولیدی بازار 
بیمه را در این مدت، فراهم فراهم ســاخته است.با این حال، قبال ذکر است 
که، نرخ تورم و افزایش هزینه حق بیمه تولیدی، نقش مهمی در رشــد میزان 
و حجم حق بیمه تولیدی دارد.همچنین بیمه های شخص ثالث و مازاد و بدنه 
اتومبیل به ترتیب با ۲۳.۱  و ۵.۱ درصد از حق بیمه تولیدی و رشــد ۴۳.۹ و 
۳۵.۳ درصدی در قیاس با مدت مشابه سال قبل )هفت ماهه نخست ۱۴۰۲( 
در جایگاه های ســوم و چهارم رشــته بیمه های اصلی در حق بیمه تولیدی، 
قرار گرفته اند.علاوه بر این، بیش ترین سهم از خسارت پرداختی در بازار بیمه 
همچنان به چهار رشته درمان، شخص ثالث-مازاد، زندگی و بدنه اتومبیل به 
ترتیــب با ۴۳.۲، ۲۷.۳، ۱۰.۵ و ۹ درصــد )در مجموع ۹۰ درصد( اختصاص 
دارد و ۱۰ درصد مابقی ســهم خسارت در ۱۲ رشته بیمه دیگر پرداخت شده 
است.شرکت های عمده حق بیمه تولیدی براساس داده های بیمه مرکزی، در 
بررسی سهم شرکت های بیمه در بازار، ۱۱ شرکت بیمه ایران )با ۱۹.۱ درصد(، 
دانــا )با ۱۱.۱ درصد(، دی )با ۱۰.۶ درصد(، آسیا )با ۹.۸ درصد(، البرز )با ۶.۵ 
درصد(، ملت )با ۶.۲ درصد(، کوثــر )با ۵.۸ درصد(، پارسیان )با ۳.۹ درصد(، 
پاســارگاد )بــا ۳.۸ درصد( و دو بیمه معلم سینا هرکــدام )با ۳.۲ درصد( در 
مجموع ۸۳.۱ درصد از حق بیمه تولیدی بازار بیمه را به خود اختصاص داده و 
۱۶.۹ درصد مابقی حق بیمه، توسط ۱۸ شرکت دیگر بیمه ای تولید شده است. 
شرکت های عمده در پرداخت خسارات کدام اند؟ همچنین، سهم شرکت های 
بیمه از خسارت پرداختی بازار به طور عمده به ۸ شرکت  بیمه ایران )با ۲۳.۶ 
درصد(، دانا )با ۱۳ درصد(، آسیا )با ۱۰.۲ درصد(، دی )با ۸.۳ درصد(، پارسیان 
)با ۵.۲ درصد(، البرز )با ۵.۲ درصد(، کوثر )با ۵.۱ درصد( و سینا )با ۴.۲ درصد( 
تعلق دارد )در مجموع با ۷۴.۹ درصد( و ۲۵.۱ درصد خسارت ها نیز توسط ۲۰ 

شرکت بیمه دیگر پرداخت شده است.

ارتقاء رتبه اقتصادی عربستان 
سعودی

مودیز رتبه عربستان سعودی را به دلیل تلاش های متنوع سازی اقتصادی ارتقاء 
داد.به گزارش ایسنا، آژانس رتبه بندی اعتباری مودیز با اشاره به تلاش های این 
کشــور برای تنوع بخشیدن به اقتصاد نفتی خود، رتبه عربستان سعودی را از 
A۱ به Aa۳ ارتقاء داد.این صادرکننده پیشرو نفت در جهان، میلیاردها دلار 
برای دستیابی به برنامه چشم انداز ۲۰۳۰ خود سرمایه گذاری کرده است که بر 
کاهش اتکای خود به نفت و هزینه بیشتر در زیرساخت ها برای تقویت صنایعی 
مانند گردشــگری، ورزش و تولید تمرکز دارد.عربستان سعودی همچنین در 
تلاش است تا سرمایه گذاری خارجی بیشتری را جذب کند تا اطمینان حاصل 
شود که برنامه های بلندپروازانه اش در مسیر درست باقی می مانند.ماه گذشته، 
وزیر ســرمایه گذاری این کشــور در کنفرانسی در ریاض به دنبال این بود که 
به ســرمایه گذاران اطمینان دهد که عربستان ســعودی با وجود سالی که با 
درگیری های منطقه ای برجســته شده، همچنان برای سرمایه گذاری سودآور 
است.با کاهش قیمت و تولید نفت، درآمد دولت کاهش یافته است. در نتیجه، 
عربســتان سعودی در حال تجدیدنظر در هزینه های خود است، به این معنی 
که برخی از پروژه های ۲۰۳۰ با تاخیر اجرا خواهند شد یا کاهش می یابند، در 
حالی که سایر پروژه ها اولویت بیشتری خواهند یافت.مودیز در بیانیه ای اعلام 
کرد: پیشــرفت مداوم، در طول زمان عربستان ســعودی را کمتر در معرض 
تحولات بازار نفت و انتقال جهان به سمت کاهش اشاعه کربن قرار خواهد داد.

آژانس رتبه بندی همچنین با اشــاره به عدم اطمینان در مورد شرایط اقتصاد 
جهانی و تحولات بازار نفت، چشم انداز این کشور را از مثبت به ثبات تغییر داد.

در ماه سپتامبر، اس اند پی چشم انداز عربستان سعودی را به دلیل چشم انداز 
قوی رشد غیرنفتی و انعطاف پذیری اقتصادی، از ثبات به مثبت تغییر داد.

گزیده خبر

قالیباف: تعاملات ایران و آژانس باید در فضای غیرسیاسی باشد

جایگزین شدن نانوکاتالیست ایرانی 
با نمونه های وارداتی در پتروشیمی ها

کمبودی برای عرضه گوشت قرمز در حوزه 
دام سنگین نداریم

نانو کاتالیســت های اکسی کلراسیون در تولید PVC ها به عنوان یکی از متداول ترین مواد پلاســتیک و 
پرمصرف ترین پلیمر در صنایع ســاختمان تا صنعت الکترونیک، داروسازی و خودروسازی، کاربرد دارد 
که این ماده بعد از اعمال تحریم ها به ایران فروخته نشــد و اکنون تولیدات یکی از شــرکت های دانش 
بنیان جایگزین نمونه وارداتی این کاتالیست شده است.به گزارش ایسنا، یکی از شرکت های تولیدکننده 
انواع نانوکاتالیست های پیشرفته و نانوذرات ویژه صنایع نفت، پتروشیمی، خودرو، داروسازی، موادغذایی 

و صنایع فلزی، موفق به تولید نانو کاتالیست های اکسی کلراسیون به عنوان جایگزین......

راه اندازی ۸ ایستگاه پمپاژ اراضی کشاورزی در 
لرستان

اختصاص ۱۲ همت برای بیمه محصولات 
کشاورزی در سال آینده

معافیت مالیاتی ۱۵۰۰ میلیارد تومانی برای 
دانش بنیان ها
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گزیده خبر

مشهد، میزبان نشست وزرای امور 
خارجه کشورهای عضو اکو

ســخنگوی وزارت خارجــه گفت: مشــهد، میزبان نشســت وزرای امور خارجه 
کشورهای عضو اکو اســت.به گزارش خبرگزاری مهر، اسماعیل بقایی سخنگوی 
وزارت امــور خارجــه در گفتگو با خبرنگاران از برگزاری بیســت و هشــتمین 
نشســت وزرای امور خارجه کشورهای عضو ســازمان همکاری اقتصادی )اکو( 
در هفتــه آینده در مشــهد مقدس خبر داد.بقایی بــا اعلام این خبر افزود: وزرا 
و مقام های ارشــد کشــورهای عضو ســازمان اکو به همراه مدیران سازمان های 
تخصصی منطقه ای این ســازمان و نیز دبیران کل برخی سازمان های اقتصادی 
چندجانبــه در این نشســت مهم منطقه ای که به ریاســت سید عباس عراقچی 
وزیر امور خارجه کشــورمان برگزار خواهد شد، شــرکت خواهند کرد.سخنگوی 
دستگاه دیپلماسی با اشاره به جایگاه و نقش اکو در گسترش همکاری اقتصادی 
بین کشــورهای منطقه تصریح کرد: ســازمان همکاری اقتصادی )اکو( از جمله 
قدیمی تریــن ترتیبات همکاری اقتصادی منطقه ای در بین کشــورهای در حال 
توســعه می باشــد که ارتقای توســعه اقتصادی منطقه ای را در دستور کار خود 
دارد و جمهوری اسلامی ایران در ســال ۲۰۲۴ میلادی ریاســت دوره ای آن را 
برعهده دارد.ســخنگوی وزارت امور خارجه خاطرنشــان نمود که نشست وزرای 
اکو دومین اجلاس وزیران یک ســازمان بین المللی در شــش ماه اخیر است که 
به میزبانی جمهوری اسلامی ایران برگزار می شــود. شــایان ذکر است ایران در 
تیر ماه ســال جاری میزبان وزرای امور خارجه و مقامات ارشــد ۳۳ کشور عضو 
مجمع گفتگــوی همکاری آسیا )ACD( بود.بقایی در پایان با اشــاره به اهتمام 
جدی دستگاه دیپلماسی برای برگزاری برخی از رویدادهای مهم بین المللی در 
سایر استان ها، هدف از این اقدام را فراهم کردن امکان آشنایی شرکت کنندگان 

بــا ظرفیت های اقتصادی و فرهنگی مناطق مختلف ایران عنوان نمود.

بانک ها عامل ایجاد »نگاه تجاری« 
به مسکن هستند

کارشناس بازار مســکن گفت: بانک ها در راســتای افزایش رتبه و اخذ تاییدیه 
از ســوی بانک مرکزی، اقدام به خرید و انباشــت ملــک و آپارتمان کردند که 
ایــن روند نقطه عطفی بر گرانی مســکن در بازار مصرفی بود.سید منصور غیبی 
کارشــناس بازار مســکن در گفتگو با خبرنگار مهر با بیان اینکه خرید و فروش 
ملک توســط بانک ها موجب گران شدن مسکن در بازار مصرفی شد، گفت: بانک 
مرکزی نظام بانکی کشــور را در راستای تاییدیه صلاحیت، ارتقا و افزایش رتبه 
مورد ارزیابی و ممیزی قرار می دهد که یکی از این ملاک ارزیابی ها دارایی مالی 
و فیزیکی اعتباری بانک ها اســت.وی ادامه داد: بر همین اســاس بانک ها به این 
موضــوع پی بردند که می توانند از طریق انباشــت فیزیــکی و اموال غیرمنقول 
ماننــد ملک و آپارتمان دارایی های خود افزایــش دهند، به عبارت دیگر بانک ها 
بــا افزایش این دارایی ها می توانند، اعتبار جــذب کنند. در نتیجه خرید، فروش 
و انباشــت دارایی بانک هــا به ویژه از دولت نهم و دهم بــا افزایش بانک ها تحت 
عنوان بانک های قرض الحســنه به دنبال جذب و افزایش اعتبار خود بودند.غیبی 
افزود: با توجه به موارد ذکر شــده، بانک ها برای افزایش اعتبار خود شــروع به 
خرید ملک به عنوان پشــتوانه و دارایی بانک کردند که به یکباره تقاضا در بازار 
مسکن افزایش یافت و موجب گرانی مسکن شد. البته در پی این افزایش قیمت 
در بازار مســکن، ملک به عنوان یک کالای تجاری - ســرمایه ای شناخته شد و 
از معنــای اصلی خود کالای مصرفی بود، فاصله گرفت.وی یادآور شــد: بانک ها 
برای حفظ یا ارتقای رتبه ملی و بانکی که تاییدیه بانک مرکزی را ســلب کنند، 
نیازمنــد بودند از طریق جذب ســپرده های عادی مردم با نرخ ســودهای غیر 
معمولی و کاذب به دنبال انباشــت سرمایه ملکی باشــند. ساخت و ساز، تولید 
مسکن و بنگاه داری اقتصادی که خارج از شمول و وظایف بانک ها است، موجب 
شــد که یک رقابت بین نظام دولتی، بخش ها، نهادهای اداری و نظامی و نظایر 
ایــن گزاره ها با بخش خصوصی ایجاد شــود، تا توان مالی مردم عادی و مصرف 
کننده که به دنبال ســرپناه بودند، به مرور زمان کاهش یابد.این کارشناس بازار 
مســکن با بیان اینکه فعالیت بانک ها در حوزه مسکن موجب افزایش قیمت ۱۰ 
تا ۱۵ درصد ملک در بازار مســکن شــد، گفت: دارایی بانک هــا باید به جامعه 
مصرفی و تولید مســکن اختصاص یابد تا میزان عرضه و تقاضا در بازار مســکن 
به تعادل برســد، تعادل میان عرضه و تقاضای مسکن یکی از معیارهای کاهش 
قیمــت ملک در بــازار خواهد بود.غیبی در پایان تاکید کــرد: دولت باید هرچه 
ســریع تر برنامه های مســکنی خود را تدوین کند، تا بتواند قدرت کنترل کردن 
بازار مسکن را در دســت بگیرد. طی یک دهه اخیر بانک ها به سپرده مشتریان 
خود تا متوســط ۳۰ درصد سود بانکی دادند و با ســپرده ها حجم زیادی ملک 
و املاک خریــداری کردنــد، این روند نقطه عطفی برای گرانی مســکن بود، به 
عبارت دیگر سیاســت گران شــدن ملک در پی خرید مسکن توسط بانک ها در 

کشور شکل گرفت.

رئیس مجلس شــورای اسلامی در واکنش به صدور قطعنامه ضدایرانی شورای حکام گفت: 
پاسخ متقابل ایران به قطعنامه شورای حکام در دستور کار قرار گرفته است.

به گزارش ایســنا، محمدباقر قالیباف در جلسه علنی امروز مجلس در نطق پیش از دستور 
خود با تبریک سالروز تشــکیل بسیج مستضعفین به فرمان حضرت امام به تمام بسیجیان 
سراســر کشــور گفت: امام امت فرمود من به خلوص و صفای بسیجیــان غبطه می خورم 
و از خداونــد می خواهم مرا با بسیجیان محشــور کند؛ این اخلاص همان روحیه ای اســت 
که بر اســاس آن بسیج پشــتیبان انقلاب اســت.وی افزود: بدون بسیــج و در واقع همان 
میــدان داری مردم، انقلاب اسلامی عمر کوتاهی می داشــت و در میان توطئه های داخلی و 
خارجی شکســت می خورد. به تعبیر رهبر معظم انقلاب تا بسیج هســت جمهوری اسلامی 
از سوی دشمنان تهدید نخواهد شــد.رییس مجلس گفت: هدف بسیج خوشبختی ایران و 

ایرانی  اســت و در این راه در مقابل هرگونه انحرافی از مسیر درســت می ایســتد.وی ادامه 
داد: بسیج ســازماندهی مردم در قالب یک تشــکل انقلابی اســت که یکی از برجسته ترین 
نوآوری های امام )ره( بود که امروز دامنه آن از مرزهای کشورمان فراتر رفته است. ملت های 
آزاده دریافته اند که بزرگ ترین پشــتوانه حکومت های مستقل، مردم هستند و سازماندهی 
مردمی در راه دستیابی به اهداف الهی و متعالی، حافظ کشور و ملت خواهد بود؛ برای همه 
بسیجیان عزیز در تمامی اقشــار این سازمان اعم از بسیج دانشجویی، دانش آموزی، اساتید، 
زنان، اصناف و بازاریان، کارگران، سازندگی و سایر اقشار توفیق و عاقبت به خیری از خداوند 
متعال مســالت دارم.پاسخ متقابل ایران به قطعنامه شورای حکام در دستور کار قرار گرفته 
اســت قالیباف در ادامه در واکنش به صدور قطعنامه ضدایرانی شورای حکام، گفت: رویکرد 
غیرواقع بینانه سیاسی و مخرب ســه کشــور اروپایی و آمریکا منجر بــه صدور قطعنامه ای 

ناموجــه و غیراجماعی در مورد برنامه صلح آمیز هســته ای ایران در شــورای حکام آژانس 
بین المللی انرژی اتمی شد؛ ســه دولت اروپایی و آمریکا فعالیت های هسته ای کشورمان را 
بهانه ای برای اقدامات نامشــروع خود قرار داده و اعتبار و اســتقلال آژانس را با بدعهدی و 
بی صداقتی زیر ســوال برده و فضای سازنده ایجاد شده برای تقویت تعاملات ایران و آژانس 
را غبارآلود می کنند.وی ادامه داد: پاسخ متقابل جمهوری اسلامی ایران به این سوءاستفاده 
سیاسی از شــورای حکام آژانس بلافاصله در دستور کار قرار گرفت و راه اندازی مجموعه ای 
از ســانتریفیوژهای جدید و پیشــرفته آغاز شــد. ادامه این قبیل تصمیمات سیاسی و غیر 
ســازنده باعث می شــود که کشــورها برای حفظ امنیت ملی خود به سمت اقدامات خارج 
از پروتکل های آژانس ســوق پیدا کنند. وی تاکید کرد: امید اســت این ســازمان و سران 
کشــورهایی که با مخالفت خود در صدور قطعنامه اخیر حافظ و حامی اســتقلال عمل و 
اعتبار فنی شــورای حکام هستند، به سلطه ظالمانه سه کشــور اروپایی و آمریکایی پایان 
دهنــد تا مسیر تعاملات ما و آژانس در فضای غیرسیــاسی و در چارچوب تعهدات صورت 
پذیرد.اکنون رژیم صهیونیستی هم منفور و هم منزوی  است رییس مجلس شورای اسلامی 
با اشــاره به صدور حکم بازداشــت دیوان عالی کیفری بین المللی بــرای نتانیاهو و گالانت 
گفت: دیوان کیفری بین المللی ســرانجام حکم بازداشــت دو تن از بزرگترین جنایتکاران 
جنگی تاریخ معاصر یعنی ســران قاتل رژیم نامشــروع صهیونیستی را صادر کرد.وی افزود: 
این حکم انســانی نخستین حلقه از زنجیره اقداماتی اســت که سران جنایتکار رژیم را در 
پیشــگاه مردم جهان نسبت به نسل کشی و جنایت جاری در غزه و لبنان محاکمه می کند 
و دیگر رســانه های وابســته آمریکایی نمی توانند جنایات آن ها را لاپوشانی کنند. همچنین 
مردم جهان برخلاف ســران آمریکا برای جنایتکاران دســت نمی زنند و هر روز بیشــتر از 
دیروز آن ها را در وجدان عمومی جهانی مفتضح و سرافکنده خواهند ساخت.رییس مجلس 
تاکید کرد: اکنون رژیم صهیونیســتی هم منفور و هم منزوی  است و ۸۰ سال دروغگویی 
و سفیدشــویی جنایت های فجیع این رژیم بی اثر شده است که این ثمره خون ده ها هزار 
شــهید غزه و لبنان و فرماندهانی همچون سیدحســن نصرالله، شــهید قاسم سلیمانی، 
اسماعیل هنیه و یحیی سنوار است. به یاری خدا جوانان آزاده و عدالت خواه جهان تحقق 
آرمان های آزادی قدس شــریف را خواهند دید.ایران در کنار پاکستان برای جلوگیری از 
حوادث تروریســتی اســت قالیباف گفت: حادثه تلخ شــهادت جمع کثیری از شهروندان 
پاکســتانی در حمله تروریستی را به دولت و ملت پاکســتان به ویژه خانواده های داغ دار 
شهدای مظلوم این حادثه تسلیت می گویم و برای مجروحان آرزوی شفای عاجل دارم.وی 
در پایان تاکید کرد: جمهوری اسلامی ایران همچون گذشته در کنار کشورهای دوست و 
برادر پاکســتان خواهد بود تا با گســترش امنیت در سطح منطقه از تکرار چنین حوادثی 

در هر شکل جلوگیری شود.

ایســنا/زنجان وزیر کشور گفت: امنیت و آرامش امروز کشــور مرهون بسیجیانی است که 
جان شان را در طبق اخلاص گذاشتند و این فداکاری ها در عرصه های مختلف ادامه دارد.

اســکندر مومنی امروز )یکشنبه ۴ آذر ماه( در مراســم تکریم و معارفه استاندار زنجان که 
هم اکنون در حال برگزاری است، اظهار کرد: یکی از رموز استمرار انقلاب اسلامی، تشکیل 
سازمان بسیج مستضعفان است و خوشحالم که در استان زنجان حضور دارم که در انقلاب 
و ایام دفاع مقدس فداکارانه در عرصه، حضور داشــتند.وی تصریح کرد: شــعار وفاق ملی و 
همبستگی ملی صرفا یک شعار نیست. وفاق ملی یک فضا و بستر حیاتی برای رشد و فعالان 
در همه عرصه ها اســت. هم کارکرد داخلی و هم کارکرد بیرونی دارد. وقتی وفاق در عمل 
شــکل گیرد یعنی این فرصت وجود دارد تا از همه ظرفیت ها از هر رویکرد، قومیت و نگاه 
اســتفاده کرد. وزیر کشور با بیان اینکه وقتی وفاق وجود داشته باشد در عرصه های خارجی 
نیز تهدیدات اثر خود را از دست می دهد، ادامه داد: وفاق موجب افزایش قدرت ملی خواهد 
شد و امروز یکی از مؤلفه های اصلی امنیت ملی هر کشور موضوع همبستگی ملی است؛ هر 

چقدر جامعه ای وحدت بیشتری داشته باشد، قدرت ملی کشور نیز افزایش خواهد یافت.
مؤمــنی به دوران دفاع مقدس و تهدیدات آن روزها اشــاره کرد و افزود: محاســبه قدرت 
رهبری امام راحل و انســجام مردم در محاسبات دشــمن، نادیده گرفته شده بود در حالی 

که در ایران همه خانواده ها در کنار هم و همدل قرار داشتند و این رمز پیروزی ما بود.
وی ادامه داد: این توصیه به همه مدیران می شــود که از همه ظرفیت ها استفاده کنند تا به 
اهداف مورد نظر برسیم. یکی از بزرگ ترین ظرفیت های اســتان زنجان وجود مردم اســت. 

براساس این دیدگاه استانداری باید انتخاب شود که نماد این شعار وفاق دولت باشد.
او با اشــاره به عملکرد استاندار ســابق، تصریح کرد: اقدامات خوبی در استان انجام شده و 

شــاهد آن بودیم. از امروز نیز استاندار زنجان که فرزند این دیار است باید با قدرت مسیر را 
ادامه دهد. وزیر کشور ادامه داد: یکی از ملاک های انتخاب استاندار داشتن کارنامه مناسب 
در مســئولیت های مختلف است. استانداری جای آزمون و خطا نیست و فردی باید انتخاب 

شود که عملکرد خوبی داشته باشد.
مؤمنی با بیان اینکه اســتاندار زنجان با توجه به سابقه مدیریتی گذشته خود اشراف خوبی 
نســبت به وضعیت دارد، عنوان کرد: بدون تردید اســتاندار زنجان با در نظر گرفتن شــعار 
وفاق و همبســتگی و توجــه به همه ظرفیت ها، موفق خواهد شــد و قدم در جایی خواهد 
گذاشت که این سمت را تحویل گرفته است. هم نگاه بلندمدت و هم نگاه جاری باید مورد 
توجه وی قرار گیرد.وزیر کشــور افزود: مدیری موفق خواهد شــد که برنامه متوازن داشته 
باشــد و از همه ظرفیت ها در پیشبرد اهداف استفاده کند. باید با تلاش بیشتر به جایگاهی 
که مردم راضی باشــند، برسیم.مؤمنی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به موضوع 
ناترزی انرژی در کشــور، گفت: انرژی فسیلی میراث مشترک است و اجازه نداریم هرگونه 

که بخواهیم از آن استفاده کنیم.
او ادامه داد: در این خصوص کار را اول باید از خودمان و دستگاه های دولتی شروع کنیم. با 
صرفه جویی انرژی می توانیم در اماکنی که در اختیار داریم، مردم را به این کار ترغیب کنیم

وزیر کشور خاطرنشان کرد: از مردم درخواست داریم با صرفه جویی انرژی به همدیگر کمک 
کنیــم و برای آیندگان نیز میراث مان را حفظ کنیم. باید هرکس در هر جایگاهی این تفکر 

را عملیاتی کند.
به گزارش ایســنا در این مراسم، وزیر کشور از عملکرد سه ساله محسن افشارچی قدردانی 

کرده و سیدمحسن صادقی را به عنوان استاندار جدید زنجان معرفی کرد.

لاریجانی: مردم ما تلاش های حزب الله را ارج می نهند
مشــاور رهبر معظم انــقلاب گفت: مردم ما تلاش های حــزب الله را ارج می نهند.به گزارش 
خبرگزاری مهر، علی لاریجانی مشــاور رهبر معظم انقلاب اسلامی و عضو مجمع تشخیص 
مصلحت نظام در گفت وگوی اختصاصی با شــبکه المنار گفت: مردم ما تلاش های حزب الله 
را ارج می نهند. اکنون که تعداد زیادی از لبنانی ها به دلیل حملات ظالمانه صهیونیســت ها 
مجبور به ترک خانه های خود شــده اند، بسیاری از مردم هر چه در توان دارند برای کمک 
به مردم لبنان انجام می دهند. کمک ها به برادران لبنانی ما منتقل می شــود و ما امیدواریم 
کــه این تلاش ها در آینــده ادامه یابد.وی تصریح کرد: کشــورهای دیگری نیز برای بهبود 
شرایط لبنانی های عزیزمان کمک می کنند. از طرفی خبرهای خوبی می شنویم و ان شاءالله 
مشــکلات منطقه حل خواهد شــد.لاریجانی در خصوص دیدارهای چند روز پیش خود در 
لبنــان نیز گفت که اوضاع در لبنان به خوبی پیش می رود.مشــاور ارشــد حضرت آیت الله 

خامنه ای تاکید کرد: نبیه بری، رئیس پارلمان لبنان سیاســتمداری ماهر است و تلاش های 
وی مثمر ثمر است. امیدواریم این موضوع به زودی حل شود.وی خاطرنشان کرد: ما همیشه 
با دوستان خود در حزب الله ارتباط نزدیکی داشته ایم زیرا از قدیم آنها را می شناختم. کاری 
که آنها انجام می دهند حول محور دفاع عمیق از سرزمین خود و امنیت لبنان است. کاری 
که حزب الله امروز انجام می دهد یک ضرورت برای امنیت کل منطقه اســت و از این منظر 
باید قدردان این قهرمانان وفادار بود.وی توضیح داد: پس از ســفرم به ســوریه و لبنان، 
مــواردی وجود داشــت که باید بــا برادرانمان در حزب الله در اینجــا مطرح و پیگیری 
می شــد. از آنجایی که »عبدالله صفی الدین« نماینده حزب الله در ایران را می شــناختم، 
تصمیم گرفتم شــخصاً با ایشــان ملاقات کنم و از زحماتی که در لبنان انجام می دهند 
تشکر و قدردانی کنم و در مورد مسائلی صحبت کنم که نیاز به پیگیری دارد.لاریجانی 
پس از ســفر منطقه ای خود به لبنان و ســوریه با عبدالله صفی الدین در دفتر حزب الله 
در تهــران دیدار و وضعیت منطقه و آخرین تحولات عرصه لبنان و فلســطین را با وی 

بررسی کرد.

فرمانده نیروی زمینی سپاه :

بسیج همواره منشأء خیر، برکت و 
خدمت بی منتّ بوده است

فرمانده نیروی زمینی سپاه، با تبریک سالروز تشکیل بسیج مستضعفین در سال ۱۳۵۸ تاکید کرد 
که بسیج در حافظه تاریخی این سرزمین همواره منشأء خیر، برکت و خدمت بی منّت بوده است

به گزارش ایسنا، متن پیام سردار محمد پاکپور به شرح زیر است:صدور فرمان تاریخی 
تشکیل بسیج مستضعفین در سال ۱۳۵۸ از سوی رهبر فقید انقلاب اسلامی و بنیانگذار 
کبیرنظام مقدّس جمهوری اسلامی ایران، حضرت امام خمینی )ره( ، برخاسته از رهبری 
های  الهی و آینده نگری بی بدیل معظم له و یکی از جلوه های بارز الطاف الهی و برکات 
است اسلامی  سرفراز  ایران  ولایتمدار  و  پرور  شهید  انقلابی،  ملّت  بر  اسلامی  انقلاب 

تفکّر بسیجی، بارقه ای از اندیشه های ناب حضرت امام )ره(  است که طی بیش از چهار دهه عمر 
با برکت انقلاب اسلامی، توسعه و رشد و قوام یافته، امروز به عنوان فرهنگی پویا مبتنی بر اهداف، 
ارزش ها و شاخص های انقلابی، همچون مسئولیت پذیری تکلیف مدارانه، استکبار ستیزی 
آگاهانه  بصیرت  و  انقلابی  بینش  تواضع مخلصانه،  و  ایثارگری، همدلی  طلبانه،  شهادت 
و اخلاص وتعهد شجاعانه ، در شرایطی که نظام جمهوری اسلامی ایران، درگیر جنگ 
ترکیبی با معاندین قسم خورده اسلام و انقلاب است، مایه شور و امید و الهام و بن بست 
شکنی در مسیر مجاهدت و مقابله با جبهه استکبار و  ایادی آنان شده است.  بسیج در 
حافظه تاریخی این سرزمین و در اذهان ملّت شریف ایران، همواره منشأء خیر و برکت 
و خدمت بی منّت در حوادث، بحران ها و بزنگاه های خطر و سرنوشت ساز بوده، برای 
همیشه در تاریخ این آب و خاک مقدّس ماندگار است و بستری مطمئن برای رشد و 
بالندگی نسل های جوان متعهد، پرشور و مسئولیت پذیر ایران قوی و سربلند خواهد بود

  ایــنجانب ضمن گرامیداشت مجاهدت ها و آرمان های الگو و مقتدای همه بسیجیان 
بسیجی  شهیدان  تمامی  های  ایثارگری  پاسداشت  و  )ره(  خمینی  امام  حضرت  عالم، 
را  بسیج  مبارک  هفته  فرارسیدن  پایدار،  امنیت  و  مقاومت  محور  مقدّس،  دفاع  دوران 
به فرماندهان، خانواده های معظم شهداء و ایثارگران و بسیجیان عزیز، بویژه بسیجیان 
شجاع و پرتلاش یگان ها و مناطق عملیاتی نیروی زمینی سپاه و آحاد رزمندگان جان 
بر کف درجای جای سرزمین پهناور ایران مقتدر، تبریک و تهنیت عرض نموده، سلامتی، 
سربلندی و دوام توفیقات همگان را در استمرار راه نورانی شهداء، تحت توجهات خاصّه 
حضرت ولی عصر)عج( و زعامت فرمانده معظّم کل قوا ، از درگاه خداوند متعال آرزومندم

امیر سرتیپ صباحی فرد با حضور در گروه پدافند هوایی بندر طاهری، از بخش های مختلف این یگان بازدید کرد.به گزارش ایسنا به نقل از 
روابط عمومی ارتش، امیر سرتیپ علیرضا صباحی فرد فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش با حضور در گروه پدافند هوایی بندر طاهری ضمن 
بازدید از بخش های مختلف این گروه، توان دفاعی و آمادگی عملیاتی این یگان را مورد ارزیابی قرار داد.وی در این بازدید در جمع فرماندهان 
و کارکنان این گروه پدافندی گفت: ایثار و تلاش جهادیِ نیروی پدافند هوایی بویژه در حوادث اخیر موجب  محبوبیت بیش از پیشِ این نیرو 
شده است.فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش همچنین بر ارتقاء آموزش های ارائه شده در بخش های تخصصی این نیرو و نیز پیشرفت علمی  

در همه بخش ها تاکید کرد. وی با اشاره به دیدار اخیر مقام معظم رهبری)مدظله العالی( با خانواده های معظم شهدای قدس، اظهار داشت: آن چیزی که از اندوه فقدان این شهدای عزیز کم 
کرد، رضایت فرمانده معظم کل قوا از عملکرد نیروهای پدافندی بود.پ امیر سرتیپ صباحی فرد در بخش دیگری از سخنان خود، افزود: امروز رژیم خبیث صهیونیستی جنایت وحشیانه خود را 
نسبت به زنان و کودکان مسلمان از حد گذارنده است و باید جامعه جهانی به ویژه ملت های مسلمان با انسجام از ادامه این جنایات جلوگیری کنند.وی با اشاره به مسئولیت سنگین  ملت های 
مسلمان سراسر جهان نسبت به فجایع غزه و فلسطین عنوان کرد: خواسته اصلی جوامع غربی، نابودی مسلمانان و ترویج ظلم، تفرقه، دودستگی و بی تفاوتی نسبت به ارزش ها و آرمان های 

اسلامی است که طبق وعده الهی و به اراده حضرت حق، دشمنان هرگز به اهداف شوم خود نخواهند رسید.

هیاتی از کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی با هدف بررسی آخرین تحولات جاری منطقه 
به الجزایر سفر کردند.به گزارش ایسنا، هیاتی از کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس به الجزایر سفر کرد 
و در بدو ورود مورد استقبال محمدرضا بابایی سیاهکل سفیر جمهوری اسلامی ایران، محمد خوان رئیس کمیسیون 
سیاست خارجی مجلس مردمی الجزایر و موسی حرفی رئیس گروه دوستی پارلمانی الجزایر با ایران قرار گرفت.هیات 
پارلمانی ایران در سفر به الجزایر متشکل از ابراهیم عزیزی، بهنام سعیدی و محمدرضا محسنی ثانی رئیس و اعضای 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی است.در این سفر دیدار و رایزنی با مقامات ارشد پارلمانی و سیاسی الجزایر 
پیرامون روابط پارلمانی دوجانبه و بررسی آخرین تحولات جاری منطقه از جمله فلسطین و لبنان پیش بینی شده است

سفر هیاتی از کمیسیون امنیت ملی به 
الجزایر

بازدید فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش از گروه بندر طاهری

قالیباف: تعاملات ایران و آژانس باید در فضای غیرسیاسی باشد

وزیر کشور:
استانداری جای آزمون و خطا نیست
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گزیده خبرگزیده خبر معافیت مالیاتی ۱۵۰۰ میلیارد تومانی برای دانش بنیان ها

معافیت  اینکــه کل  بیان  بــا  رئیس جمهور  علــمی  معاون 
بــرای شــرکت های  علــمی  معاونــت  مالیــاتی مصــوب 
دانش بنیان ۱۵۰۰ میلیارد تومان و فروش این شــرکت ها 
۴۰۰ هزار میلیارد تومان برآورد شــده اســت،  بیــش از 
گفت: امســال یک گلــوگاه مهم و تاریخی در اجرای ماده 
۱۳ قانــون جهش تولیــد دانش بنیان وجود دارد و  ۱۱ و 
لازم اســت این قانون از سوی ســازمان امور مالیاتی، به 
بهره مندی  تا ضمــن  اجرایی شــود  و دقیق  طور شــفاف 
اطمینان  بــرای  قانون، زمینه  ایــن  از مزایای  شــرکت ها 
ســایر شــرکت ها فراهم و به جذب و ترغیب آنان به سوی 
توســعه منجر شود.به گزارش  و  تحقیق  سرمایه گذاری در 
ایســنا، حسیــن افشین در دیدار و نشســت مشــترک با 
استخدامی  امور  سازمان  رئس  سبحانیان،  سیدمحمدهادی 
کشــور که با موضوع اجرای مــاده ۱۱ و ۱۳ قانون جهش 
تولیــد دانش بنیــان و دیجیتــال شــدن فرآیندهای نظام 
مالیــاتی به کمک شــرکت های دانش بنیان برگزار شــد، 
با اشــاره به ظرفیت های قانون جهــش تولید دانش بنیان 
برای تحقق  مالیــاتی  امور  با ســازمان  اهمیت همکاری  و 
حمایت هــای ذیل این قانون، گفــت: همکاری خوبی بین 

معاونت علمی و ســازمان امور مالیاتی وجود دارد و پیس 
بینی می شــود دو درصد از مالیات کشــور صرف تحقیق 
و توســعه در قالــب اعتبــار مالیاتی تحقیق و توســعه به 
شــرکت هــای دانش بنیــان تخصیــص پیــدا کند.معاون 
بر  رئیس جمهور  دانش بنیــان  اقتصــاد  و  فنــاوری  علمی، 
امــور مالیــاتی در اجرای  نقش سرنوشت ســاز ســازمان 
۱۳ قانــون جهش تولیــد دانش بنیان  ۱۱ و  موفق مــاده 
تأکیــد و تصریح کرد: عــزم جدی، پای بنــدی و حمایت 
ســازمان امــور مالیاتی در اجرای کامــل ماده ۱۱ و ۱۳ 
قانــون جهش تولیــد دانش بنیــان با موضــوع معافیت و 
اعتبــار مالیاتی می تواند ضمن تحــول در موضوع تحقیق 
و توســعه شــرکت ها، ارتباط صنعت با دانشــگاه و توسعه 
افزوده و اشــتغال  محصولات دانش بنیان، به خلق ارززش 
منجر شــود که کشــور از آورده ها و برکات این امر منتفع 
خواهــد شــد.افشین با بیــان این که معاونــت علمی، در 
دانش بنیان  شــرکت های  انتخــاب  و  ارزیــابی  خصــوص 
اهتمام جدی  مالیــاتی  اعتبار  و  معافیــت  دریافــت  برای 
دارد، ادامه داد: لازم اســت تا ســازمان امور مالیاتی در 
قالــب فرآیندی منســجم و یکپارچه، نســبت بــه قطعیت 

در اجرای این قانون مصمم باشــد تا فعالان شــرکت های 
دانش بنیــان اطمینان داشــته باشــند در مسیری صحیح 
گام می گذارنــد و پس از طی فــراز و نشیب ها و عبور از 
قانون  این  به اجرای  امور مالیاتی  موانع فراوان، ســازمان 
و اعطای تســهیلات مالیاتی متعهــد و ملتزم خواهد بود.

وی با تأکید بــر این که ارزش افزوده حاصل از معافیت ها 
و اعتبــار مالیاتی تحقیق و توســعه برای کشــور، درخور 
توجــه و حمایت از اعتبــار مالیاتی یک ســرمایه گذاری 
دارای ارزش افــزوده خواهــد بود. تصویب ایــن قانون را 
از شــرکت های دانش  یک گام بزرگ در حمایت مالیاتی 
بنیــان عنوان کرد.افشین در بیان اهمیت ســرمایه گذاری 
در حوزه فنــاوری به تجربه موفق کشــور در فناوری نانو 
اشــاره کرد و گفــت: طی بررسی هایی کــه انجام دادیم، 
متوجه شــدیم در مجموع ۸۰۰ میلیارد تومان درمدت دو 
دهــه در قالب هــای مختلف از نانو فناوری حمایت شــده 
اســت، در حالی که ارزش افزوده خلق شده از نانوفناوری 
بــرای امســال ۶۰ هزار میلیــارد تومان بــود، عددی که 
ســال آینده به بیش از ۸۰ هزار میلیارد تومان می رســد. 
فناوری ها  توســعه  از  نشــان می دهد حمایت  این موضوع 

نــد ارزش آفرین و توســعه دهنده  نــدازه می توا تــا چه ا
دانش بنیان  اقتصاد  و  فناوری  علمی،  باشــد.معاون  اقتصاد 
از  افــزوده بالای حاصل  با اشــاره به ارزش  رئیس جمهور 
تحقیق و توســعه شــرکت های دانش بنیان برای کشــور، 
گفــت: کل معافیــت مالیاتی مصوب معاونــت علمی برای 
۱۵۰۰ میلیــارد تومان و فروش  شــرکت های دانش بنیان 
۴۰۰ هزار میلیــارد تومان برآورد  این شــرکت ها بیش از 
شــده اســت که امســال یک گلوگاه مهــم و تاریخی در 
اجــرای مــاده ۱۱ و ۱۳ قانون جهش تولیــد دانش بنیان 
محســوب می شود و لازم است این قانون از سوی سازمان 
امــور مالیــاتی، به طور شــفاف و دقیق اجرایی شــود تا 
ضمن بهره مندی شــرکت ها از مزایای ایــن قانون، زمینه 
برای اطمینان ســایر شرکت ها فراهم و به جذب و ترغیب 
آنان به ســوی ســرمایه گذاری در تحقیق و توسعه منجر 
شــود.افشین تصریــح کرد: معاونت علــمی تلاش می کند 
دقــت و نظارت ها همراه با ســختگیری هایی باشــد تا به 
اعتبــار برنــد دانش بنیانی لطمه نخورد و از ســوی دیگر، 
تاییدی بر اخذ اعتبار مالیاتی اســت کــه در مقابل انتظار 
می رود ســازمان امور مالیــاتی تعهدات قانونی را اجرایی 
کند تــا  اعتبار قانون حفظ شــده و درضمانت اجرای آن 
نیاید.معاون  وجود  به  برای شــرکت ها  تردیدی  و  تشکیک 
علــمی رئیس جمهور با اشــاره به آمــادگی معاونت علمی 
و شــرکت های دانش بنیان برای تســهیل فرآیندهای نظام 
اگر  از فناوری هــای دیجیتال، گفت:  با اســتفاده  مالیاتی 
در این فرآیندهای تســهیل شده و دیجیتال سازمان امور 
مالیــاتی نیز حمایت لازم را انجام دهــد، دریافت مالیات 
از مؤدیان نیز تســهیل خواهد شــد و بسیاری از چالش ها 
و اصطکاک هــا کاهــش خواهــد یافت.به نقــل از معاونت 
بین  داد: همکاری  ادامه  افشین  ریاســت جمهوری،  علمی 
ســتاد اقتصاد دیجیتــال و هوشمندســازی معاونت علمی 
با ســازمان امور مالیــاتی برای تســهیل فرآیندهای نظام 
مالیــاتی تحــولی را در ترغیــب جامعه به ســوی اجرای 
تعهــدات مالیــاتی ایجاد خواهــد کرد و با رفــع موانعی 
این  بودن و واســط  گری  بودن، دشــوار  همچون زمان بر 
فرآیندهــا، بخش قابــل توجهی از جامعــه، تعامل بهتری 
را با ســازمان امور مالیاتی خواهند داشــت. وی با اشاره 
به شــعار برجســته دولت چهاردهم مبــنی بر وفاق ملی، 
تصریــح کــرد: از مصادیق تحقــق این شــعار در معاونت 
فرآیندها  تســهیل  دانش بنیان،  اقتصاد  و  فنــاوری  علمی، 
و کاهــش موانع بــرای مردم اســت. وقتی ســامانه ها به 
از موانع  ســمت دیجیتال شــدن حرکت کنند، بسیــاری 
انتظارمان  و خطاهــای احتمالی، برطــرف خواهد شــد و 
این اســت تا این گذار به ســوی دیجیتال شــدن، توأم با 

باشد. هوشمندی 

جایگزین شدن نانوکاتالیست ایرانی 
با نمونه های وارداتی در پتروشیمی ها

نانو کاتالیســت های اکسی کلراسیون در تولید PVC ها به عنوان یکی از متداول ترین 
مواد پلاســتیک و پرمصرف ترین پلیمر در صنایع ســاختمان تــا صنعت الکترونیک، 
داروســازی و خودروســازی، کاربرد دارد که این ماده بعد از اعمال تحریم ها به ایران 
فروخته نشــد و اکنــون تولیدات یکی از شــرکت های دانش بنیــان جایگزین نمونه 
وارداتی این کاتالیســت شده است.به گزارش ایســنا، یکی از شرکت های تولیدکننده 
انواع نانوکاتالیســت های پیشــرفته و نانوذرات ویژه صنایع نفت، پتروشیمی، خودرو، 
داروســازی، موادغــذایی و صنایع فلزی، موفــق به تولید نانو کاتالیســت های اکسی 
کلراسیون به عنوان جایگزین کاتالیست های امریکایی در واحدهای پتروشیمی کشور 
شده است.نانوکاتالیســت های اکسی کلراسیون تولیدی این شــرکت، در راکتورهای 
تولید EDC صنایع پتروشیمی جهت تبدیل اتیلــن به اتیلن دی کلراید و تهیه خوراک 
اولیــه پلی وینیل کلراید )polyvinyl chloride( یا پی وی سی )PVC(، مورد اســتفاده 
قرار می گیرد. این دســته از نانوکاتالیست های پیشرفته ایرانی با توجه به نیاز صنایع و 
با هدف اســتقلال در تولید نانومواد راهبردی و ضروری برای صنایع در کشور ساخته 
می شود و مصرف آنها، باعث انجام واکنش های شیمیایی در زمان کمتر و سرعت بالاتر 
شــده و در عین حال کارایی فرآیند با این نانوکاتالیست ها نیز افزایش یافته است.این 
نانوفرآورده ها، به علت سطح ویژه بالا، تخلخل بالا با قطر تخلخل بین ۲ تا ۵۰ نانومتر 
و توزیع مناســب اندازه تخلخل ها، از کیفیت ســاختاری و پایداری حرارتی مناســبی 
برخوردارند و اســتفاده از آنها موجب بهبود کیفیت محصولات پالایشگاهی شده است. 
با اوج گرفتن تحریم ها به دلیل کمبود کاتالیســت، مســئولان پالایشــگاهی به سراغ 
شــرکت های داخلی رفتند و با عرضه نانوکاتالیســت های ایرانی اکسی کلراسیون، از 
این نوع کاتالیست ها در فرآیندهای خود استفاده کرده اند. اکســی کلریناسیون اتیلن 
فنــاوری کلیدی در تولید مونومروینیل کلریــد )VCM( و تولید پلی وینیل کلراید یا 
همان PVC است. با توجه به تقاضای زیاد برای PVC، اکسی کلریناسیون اتیلن یکی از 
مهمترین فرایندها در صنعت است. برای تولید PVC ابتدا در واحد EDC-VCM اتیلن 
دی کلراید و ســپس وینیل کلراید مونومر تولید می شــود که این دو محصول خوراک 
تولید PVC هســتند. پلی وینیل کلراید )PVC( یکی از متداول ترین مواد پلاستیک و 
پرمصرف ترین پلیمر بعد از پلی اتیلن و پلی پروپیلن اســت که کاربردهای گسترده ای 
از صنعت ســاختمان تا صنعت الکترونیک، داروسازی و خودروسازی را در برمی گیرد. 
تقاضای زیاد و افزایش مصرف جهانی PVC باعث شــده تا VCM یکی از گرانبهاترین 
مواد شیمیایی باشد، به گونه ای که حجم تولید VCM در جهان ۴۷ میلیون تن است 
و پیش بینی  می شــود با نرخ رشد سالانه ۴.۲ درصد تا سال ۲۰۳۲، میزان تولید این 
مــاده به میزان ۶۷ تن برســد که این میزان حجم بــازار ۶۵ میلیارد دلاری را در پی 
خواهد داشت که رشد سالانه ۷ درصد را تجربه می کند. شرکت های پتروشیمی اروند، 
پتروشیمی بندر امام، پتروشیمی غدیر و پتروشیمی آبادان چهار تولید کننده PVC در 
ایران هستند که در مجموع ۷۴۵ هزار تن ظرفیت تولید دارند. نیاز داخلی کشور ۴۲۰ 
هزار تن در ســال است و مابقی تولیدات ایران صادر می شود. این شرکت دانش بنیان 
موفق به تولید دانش فنی ساخت نانو کاتالیست های مورد استفاده در واحدهای تولید 
مواد اولیه PVC شده است. این نانو کاتالیست ها در حال حاضر در دو نوع مناسب برای 
راکتورهای بســتر ثابت و مناسب برای راکتورهای بستر سیال به بازار عرضه می شوند. 
پایه اصلی این نانو کاتالیست، گاما آلومینای نانو حفره و دانش تولید این نانو کاتالیست 
توســط این شرکت در کشور بومی سازی شده است. با توجه به کاربرد PVC در کشور 
در صنایع مختلف، تامین ماده اولیه این نانو کاتالیست یعنی EDC ضروری است، ولی 
با اعمال تحریم ها علیه کشور، نانو کاتالیست اکسی کلراسیون به کشور فروخته نشده و 
واحدهای تولید EDC را دچار مشکل کرده است. این امر علاوه بر ایجاد مشکل کمبود 
میزان تولید EDC، کاهش کیفیت محصول به دلیل مستعمل بودن نانو کاتالیست ها را 
نیز در پی داشت که با بومی سازی این نانو کاتالیست علاوه بر حل مشکل تامین این 
نانو کاتالیست، افزایش بازده و کیفیت EDC تولیدی و در نتیجه PVC را در پی داشته 
است. کاهش هزینه تولید نانو کاتالیست که قطعا برای کاهش EDC تولیدی اثر دارد. 

از دیگر فواید اصلی اجرای این طرح است.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان خبر داد

راه اندازی ۸ ایستگاه پمپاژ اراضی 
کشاورزی در لرستان

ایسنا/لرستان رئیس سازمان جهاد کشاورزی لرستان از راه اندازی ۸ایستگاه پمپاژ اراضی 
کشاورزی استان خبر داد.سیدعماد شــاهرخی در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: با تلاش 
همکاران در ســازمان جهاد کشــاورزی به ویژه در مدیریت آب و خاک شهرســتان ها و 
مراکز جهاد کشــاورزی، نهضت راه اندازی ایستگاه های پمپاژ در استان را شاهد هستیم.

وی بیان کرد: طی ۳ ســال گذشــته، ۸ ایستگاه پمپاژ که بعضا از ۲۰سال پیش عملیات 
اجرایی آنها شــروع و برخی در سیل سال ۹۸ خسارت جدی دیده بودند، از محل منابع 
ملی و اســتانی راه اندازی شــدند.رئیس سازمان جهاد کشاورزی لرســتان اضافه کرد: با 
راه اندازی این ایســتگاه ها، ۳ هزار هکتار از اراضی دیم استان تحت پوشش سیستم های 
نوین آبیاری قرار گرفته و حداقل رشد ۵ برابری تولید را در این اراضی و همچنین افزایش 
۱۵ هزارتنی تولیدات استان را شاهد خواهیم بود.وی امیدآفرینی و رضایت عمومی ای که 
بین کشــاورزان به وجود آمده را مهم دانست و ادامه داد: آخرین ایستگاه در بخش درب 
گنبد شهرســتان کوهدشت توسط بسیج سازندگی ساخته و افتتاح شد؛ این پروژه که از 
پاییز ۱۴۰۲ آغاز و در پاییز ۱۴۰۳ به اتمام رسید، یک کار جهادی، انقلابی و شبانه روزی 
بوده و بار دیگر همکاری جهاد کشاورزی و سپاه را شاهد بودیم که امیدآفرینی را در بین 
مردم منطقه به وجود آورد.شــاهرخی خاطرنشان کرد: در روزهای ابتدایی شروع ساخت 
این ایستگاه، برخی عنوان می کردند که این پروژه سرنوشت نامعلومی داشته و رها خواهد 
شد، اما با کار شبانه روزی و همکاری جهادکشاورزی و سپاه بار دیگر شاهد نقش آفرینی 
این عزیزان بودیم و پروژه به خوبی به اتمام رسید.این مســئول تصریح کرد: خوشبختانه 
با اقداماتی که انجام شده، توانستیم رتبه دوم کشور را در بحث اجرای سیستم های نوین 
آبیاری را کسب کنیم؛ در حالی که هیچگاه رتبه استان بهتر از هفتم نبوده و این نتیجه 
تلاش هایی است که طی سه سال اخیر انجام شده.رئیس سازمان جهاد کشاورزی لرستان 
عنوان کرد: تنها در پایاب سد ایوشان، ۹۸۰ هکتار از اراضی به سیستم های نوین آبیاری 
مجهز شده اند که از این میزان، ۲۰۰ هکتار با مشارکت بخش خصوصی و سرمایه گذاری 

۲۰ میلیارد تومان انجام شده است.

معاون وزیر جهاد کشاورزی اعلام کرد

کمبودی برای عرضه گوشت قرمز در 
حوزه دام سنگین نداریم، پیش بینی تولید 

۹۲۳ هزار تن گوشت

معاون تولیدات دامی وزارت جهاد کشــاورزی با تاکید بر وضــع مطلوب جمعیت دامی داخلی، از 
برآورد تولید ۹۲۳ هزار تن گوشت قرمز در کشور خبر داد و گفت: برای عرضه گوشت قرمز در حوزه 
دام ســنگین هیچ کمبودی نداریم.به گزارش ایسنا، محمدابراهیم حسن نژاد درباره وضع دام های 
داخلی، گفت: طبق گزارش مرکز آمار حدود ۶۴ میلیون راس دام ســبک و نزدیک به ۶ میلیون و 
۸۰۰ هزار راس دام سنگین در کشور داریم که نشان دهنده وضعیت مطلوب جمعیت دامی کشور 
است.وی افزود: به دلیل بارش های اخیر وضعیت جمعیت دام سبک و سنگین مناسب شده و خیلی 
دچار نقصان در جمعیت دامی کشــور نیستیم، زیرا دامداران برای نگهداری طولانی تر دام ها و وزن 
گیری بالاتر دام رغبت بیشــتری دارند که این در افزایش تولید گوشــت قرمز اثرگذار است، اما در 
ســال های ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ که کشور دچار خشکسالی شد امکان نگهداری طولانی مدت دام سبک 
نبود؛ بنابراین بخشی از دام های ســبک مولد زودهنگام کشتار شدند که همین امر باعث شد بازار 
گوشت قرمز با نوسان قیمت روبه رو شود.حسن نژاد اضافه کرد: برای عرضه گوشت قرمز در حوزه 
دام ســنگین هیچ کمبودی نداریم، اکنون جمعیت دام سنگین مازاد پای کشتار رقم بالایی است 
که ظرفیت خوبی را در کشــور ایجاد کرده است، به طوری که به عنوان یک ذخیره استراتژیک در 
کشور محسوب می شود.به گفته وی  وزارت جهاد کشاورزی برای بهبود وضعیت تولید جمعیت دام 
سبک،   سنگین و گوشت قرمز، پروژه های خوبی در بهبود راندمان تولید با هدف افزایش بره زایی به 
ازای هر راس میش در طول سال دارد که استفاده از دام مولد سبک برای تولید مثل خارج از فصل 
است.معاون امور تولیدات دامی وزارت جهاد کشاورزی با اشاره به اینکه دام سبک در سال یک بار 
زایمان یا بره زایی دارد، تصریح کرد: با استفاده از یکسری تکنیک ها و بهره گیری از اعتبارات دولتی 
و همکاری قراردادی با تولیدکنندگان روستایی و عشایری، توانستیم همزمان با بهسازی وضعیت، 
بارداری دام های سبک را فراهم کنیم تا این دام ها بیش از یک بار در سال زایش داشته باشند.بنا بر 
اعلام وزارت جهاد کشاورزی، حسن نژاد، درباره اصلاح نژاد دام سبک و سنگین افزود: مرکز اصلاح 
نژاد دام برای افزایش تولید گوشت قرمز پروژه های متعددی، چون توسعه گاوهای دومنظوره، اجرای 
پروژه »ترمینال کراس« برای دام سنگین )یعنی گوساله نر پرواری صنعتی و غیرصنعتی و دام بومی( 
و سنتزهای نژادی در گونه دام سبک و بهبود راندمان تولیدمثل دام سبک در مقیاس های بزرگ در 
کشور را در دستور کار دارد این اقدامات برای تولید بره و گوساله پای پروار است که بتواند سرعت 

رشد بیشتر و ضریب تبدیل پایین تر در مقایسه با دام های خالص باشند.

در سی و هشتمین حراج سکه طلا در مرکز مبادله ایران، سه هزار و ۸۵ قطعه انواع سکه 
به فروش رسید و فردا نیز، هفتادمین جلســه حراج شــمش طلا در مرکز مبادله ایران 
برگزار می شود.به گزارش ایسنا، امروز؛ شنبه سوم آذرماه ۱۴۰۳، سی و هشتمین جلسه 
حراج سکه طلا در مرکز مبادله ارز و طلای ایران برگزار شد و از مجموع ۲۳ هزار و ۹۵۰ 
قطعه انواع سکه ثبت سفارش شده از سوی متقاضیان، سه هزار و ۸۵ قطعه انواع سکه به 
برندگان حراج اختصاص یافت.در این حراج، از مجموع پنج هزار و ۳۸۷ قطعه تمام سکه 
ثبت سفارش شده، دو هزار و ۲۴ قطعه با میانگین قیمت ۵۱ میلیون و ۸۸۵ هزار تومان، 
از مجموع دو هزار و ۳۹۱ قطعه نیم ســکه ثبت سفارش شــده، ۴۲۳ قطعه با میانگین 
قیمت ۲۶ میلیون و ۳۳۲ هزار تومان و از مجموع ۱۶ هزار و ۱۷۲ قطعه ربع سکه ضرب 
۱۴۰۳ ثبت سفارش شده، ۶۳۸ قطعه با میانگین قیمت ۱۶ میلیون و ۶۳۷ هزار تومان به 
برندگان حراج، اختصاص یافت.تخصیص نزدیک به ۵۰۰ هزار سکه در ۳۸ جلسه حراجبر 
این اساس از زمان برگزاری اولین جلسه حراج سکه در تاریخ ۱۳ اسفند ۱۴۰۲، تا امروز و 
طی ۳۸ جلسه حراج سکه برگزار شده از طریق سامانه معاملات سکه طلای مرکز مبادله 
ایران، در مجموع ۴۹۹ هزار و ۲۰۰ قطعه انواع سکه طلا به متقاضیان تخصیص داده شده 
که سهم ربع سکه از این حجم تخصیص ۲۷۱ هزار و ۴۲ قطعه، نیم سکه ۸۷ هزار و ۲۸۷ 
قطعه و تمام سکه ۱۴۰ هزار و ۸۷۱ قطعه است.قابل ذکر است؛ این حراج، هفتمین جلسه 
حراج ربع سکه طلای ضرب ۱۴۰۳ بود که در پایان آن حجم کل ربع سکه های تخصیص 
یافته ضرب ۱۴۰۳ به ۴۱ هزار و ۲۴۱ قطعه رسید.زمان بندی تحویل ســکه طبق اعلام 
مرکز مبادله ایران، متقاضیان جهت دریافت سکه، باید به جدول زمانی تحویل سکه توجه 
داشــته باشــند. زمان تحویل بدون هزینه انبارداری سکه طلا، در بازه زمانی ۱۲ الی ۲۰ 
آذرماه است؛ طی این دوره فقط هزینه تحویل از سوی شعب بانک عامل دریافت می شود. 
هزینه تحویل ۳۰ هزار تومان به ازای هر ســکه برای کل دوره خواهد بود.اشــخاصی که 
طی بازه زمانی ۲۱ الی ۲۸ آذرماه برای دریافت سکه اقدام کنند، علاوه بر هزینه تحویل، 
باید هزینه انبارداری نیز پرداخت کنند. هزینه انبارداری سکه طلا ۵۰ هزار تومان در هر 
روز به ازای هر سکه خواهد بود و به شعبه بانک عامل پرداخت می شود؛ این هزینه شامل 

روزهای تعطیل نیز خواهد بود.در صورتی که اشــخاص در بازه زمانی تحویل سکه اقدام 
به دریافت سکه نکنند، معامله فسخ و پس از اعلام بانک عامل وجه معامله پس از کسر 
کارمزد خرید و ســایر هزینه های عملیاتی به کیف پول خریدار عودت داده می شود؛ در 
صورت انفساخ معامله به دلیل عدم مراجعه خریدار به شعبه انتخاب شده در سامانه جهت 
دریافت ســکه طلا در مهلت مقرر، خریدار به مدت ۱۸۰ روز از ثبت هرگونه ســفارش 
خرید در ســامانه منع می شــود.حراج بعدی ســکه؛ پنجم آذر ماه طبق اعلام مرکز 
مبادله، براساس شیوه  نامه نحوه برگزاری حراج سکه طلا در سامانه مرکز مبادله ارز 
و طلای ایران به شــماره CA/۰۰۲/۰۳۰۶۱۳ مورخ ۱۳ شهریورماه ۱۴۰۳ و منتشره 
در تارنمای رســمی مرکز مبادله به آدرس www.ice.ir، سی و نهمین جلسه حراج 
ســکه طلا مرکز مبادله ارز و طلای ایران در روز دوشنبه مورخ پنجم آذرماه ۱۴۰۳ 
و از طریق ســامانه معاملات این مرکــز market.ice.ir برگزار و موضوع حراج، تمام 
سکه طلای بهار آزادی ضرب ســال ۱۳۸۶، نیم سکه طلای بهار آزادی ضرب سال 
۱۳۸۶ و ربع ســکه بهار آزادی ضرب سال ۱۴۰۳ بانک مرکزی و بدون بسته بندی 
اســت. همچنین، بازه واریز وجه، ساعت هشت الی ۲۳ روز جمعه مورخ دوم آذرماه 
اســت. بازه ثبت سفارش نیز از ساعت ۱۲ الی ۱۴ روز دوشنبه پنجم آذرماه خواهد 
بود.حراج شمش طلای مرکز مبادله ایران به ایستگاه ۷۰ رسید براساس اعلام مرکز 
مبادلــه و طبق شیوه نامه شــماره ۴ مورخ ۹ بهمن ماه ۱۴۰۲،  هفتادمین جلســه 
حراج شــمش طلای مرکز مبادله ایران؛ روز یکشنبه چهارم آذرماه برگزار می شود و 
متقاضیان خرید شمش طلای مرکز مبادله ایران می توانند با واریز مبلغ سه میلیارد 
و پانصد میلیون ریال )۳۵۰ میلیون تومان( به عنوان وجه الضمان به ازای هر قطعه 
شــمش طلا در این حراج شرکت کنند. براســاس این شیوه نامه، متقاضیان شرکت 
در حراج شمش طلا، »فروشندگان عمده شمش طلا«، »تولیدکننده و سازنده فعال 
مصنوعات طلا« و »خرده فروشان طلای آبشده« مجاز به خرید شمش طلا در مرکز 
مبادله ایران هســتند و تا ساعت ۲۴ روز امروز )شنبه سوم آذرماه(، فرصت داشته تا 

در هفتادمین حراج این مرکز شرکت کنند.

سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال ۱۴۰۴ گفت: کمیسیون تلفیق ۱۲ هزار میلیارد تومان به عنوان حق بیمه محصولات 
کشاورزی و حق بیمه دولت به این صندوق ۱۲ را تصویب کرد که این منابع کمک بسیار بزرگی به بخش کشاورزی خواهد کرد.

به گزارش ایسنا، رحیم زارع در توضیح جلسه عصر امروز کمیسیون تلفیق در بررسی بخش هزینه ای لایحه بودجه سال ۱۴۰۴ گفت: 
در لایحه بودجه ۶ همت برای حق بیمه محصولات کشاورزی و حق بیمه دولت به این صندوق پیش بینی شده بود که کمیسیون 
تلفیــق ایــن رقم را ۱۲ همت افزایش داد؛ این منابع کمک بسیار بزرگی به بخش کشــاورزی خواهد کرد.وی ادامه داد: کمیسیون 
تصویب کرد که به صندوق های رفاه دانشجویی، به میزان ۵۰۰ میلیارد تومان کمک مالی داده شود البته پیش بینی دولت در این 
بند ۳۰۰ میلیارد تومان بود که کمیسیون این منابع را افزایش داد.زارع اضافه کرد: کمیسیون تصویب کرد بیش از ۳۰۰۰ میلیارد تومان از مازاد عوارض واردات خودرو در راستای 
تســهیل خدمت رســانی به دانش آموزان هزینه شود. به موجب این مصوبه برای هر منطقه آموزشی و پرورشی در کشور، یک ماشین سواری، یک ماشین دوکابین و یک مینی 
بوس خریداری خواهد شد.سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال ۱۴۰۴ ادامه داد: همچنین کمیسیون مصوب کرد که از محل تنخواه گردان مبلغ ۵۰۰۰ میلیارد تومان 

در اختیار جمعیت هلال احمر قرار گیرد که ۱۰۰ میلیارد تومان آن به سازمان دامپزشکی بابت مهار بیماری های واگیردار و مشترک بین دام و انسان اختصاص پیدا می کند.

ایسنا/خوزستان استاندار خوزستان گفت: باید تلاش کنیم تا جایی که ممکن است فراوری و پردازش مواد معدنی را در دستور کار خود 
قرار داده و با ایجاد ارزش افزوده از خام فروشی جلوگیری کنیم.سید محمدرضا موالی زاده در نشســت شــورای معادن استان که امروز ۳ 
آذرماه برگزار شد، اظهار کرد: یکی از بخش های بسیار اساسی در زمینه توسعه مقوله معادن است که امروزه یکی از منابع درآمدی در نقاط 
مختلف به شمار می رود؛ از این رو کشورها همواره جهت یافتن معادن و منابع جدید در تلاش هستند.وی افزود: استان خوزستان شاید 

نسبت به سایر نقاط کشور مانند کرمان، یزد و امثال آن معادن نداشته باشد اما اگر همین مقدار موجود را هم بتوانیم به درستی مدیریت کنیم می توانیم شاهد رونق و شکوفایی 
این بخش باشیم.موالی زاده ادامه داد: همانگونه که مقام معظم رهبری همواره تأکید داشته اند ما باید تلاش کنیم تا جایی که ممکن است فراوری و پردازش مواد معدنی را در 
دستور کار خود قرار داده و با ایجاد ارزش افزوده از خام فروشی جلوگیری کنیم . البته این امر که به شکل تکامل یافته تری محصولات معدنی را تولید و ارزش افزوده ایجاد کنیم نیز 
شامل کشاورزی و صنعت در یک بخش هایی می شود.استاندار خوزستان خاطرنشان کرد: با توجه به داشته های خود در خوزستان می توانیم یک شهرک صنعتی نمک اعم از نمک 
خوراکی و نمک صنعتی احداث کنیم و یک چرخه کامل را در این حوزه تعریف کرده و ارزش افزوده جدیدی را شکل دهیم.وی تاکید کرد: با توجه به مطالعات و تکنولوژی های 
جدیدی که هم اکنون در زمینه اکتشاف و استخراج معادن به صورت مستمر در حال ظهور، تطور، دگرگونی و تکامل است ما هم نیاز داریم که وسعت مطالعات خود را افزایش 

داده و ظرفیت های مختلف تکنولوژی را توسعه دهیم و به این سمت حرکت کنیم که معادن و منابع جدیدی را شناسایی کنیم.

کمیسیون تلفیق تصویب کرد

اختصاص ۱۲ همت برای بیمه محصولات کشاورزی در سال آینده
استاندار خوزستان تاکید کرد: 

لزوم ایجاد ارزش افزوده و جلوگیری از خام فروشی منابع معدنی در خوزستان

بیش از ۳۰۰۰ قطعه سکه فروخته شد، حراج شمش طلا برگزار 
می شود
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با گذشت بیش از یکسال از تصویب آیین نامه حمایت از کسب و کارهای اقتصاد دیجیتال کارنامه 
دســتگاه ها و سازمان ها در حمایت از کسب و کارهای دیجیتال منتشر شد.به گزارش خبرنگار 
مهر، وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات ۲۳ آبان ۱۴۰۱ ضوابط شناسایی سکوهای مشمول طرح 
حمایت از سکوها و کســب و کارهای اقتصاد دیجیتال و شرایط بهره مندی از حمایت های آن را 
منتشــر و فراخوان شناسایی ســکوهای علاقمند به حضور در طرح حمایت از سکوها و کسب و 
کارهای اقتصاد دیجیتال را اعلام کرد. این فراخوان به دنبال تصویب آیین نامه حمایت از کسب و 
کارهای اقتصاد دیجیتال توسط کارگروه اقتصاد دیجیتال با عضویت ۶ وزیر و نمایندگانی از برخی 
نهادهای ذیربط از جمله بانک مرکزی و معاونت فناوری ریاســت جمهوری منتشــر شد.کارگروه 
اقتصاد دیجیتال با اختیارات قانونی از سوی ریاست جمهوری، آیین نامه حمایت از کسب و کارها 
را مورد بررسی قرار داد و نتیجه آن از طرف دولت ابلاغ شد که شامل ۱۴ ماده و ۳۰ نوع حمایت 
است. آیین نامه مزبور با هدف حمایت از کسب و کارها و سکوهای ارائه دهنده سرویس به کسب 
و کارها تدوین شد و به این ترتیب کسب و کارها، سکوها و مردم، سه مخاطب اصلی این آیین نامه 
محسوب می شوند.در این آیین نامه که حدود ۲۰ نوع امکان و حمایت قانونی جدید برای سکوها 
و کســب و کارهای اینترنتی پیش بینی شده اســت در قالب تکالیفی برای دستگاه های مختلف 
در قالب این آیین نامه ابلاغ شده است.تسهیلاتی همچون امکانات متنوع پرداخت، فراهم کردن 
زیرساخت های ســخت افزاری، برخورداری از مزایای استقرار در پارک های علم و فناوری، تبلیغ 
در سازمان صدا و سیما و … در این آیین نامه پیش بینی شده است.مسئولیت پیگیری و کمیته 
نظارتی که در راستای اجرای آیین نامه حمایتی دولت از کسب و کارهای حوزه اقتصاد دیجیتال 
ابلاغ شده است به عهده چند وزارتخانه شامل وزارت ارتباطات، اقتصاد و صمت است.آمار کسب 
و کارها روی ســکوهای بومی ۲ برابر شــد حال با گذشــت بیش از یک سال از زمان ابلاغ آیین 
نامه، پیگیری خبرنگار مهر از آخرین وضعیت اجرای مفاد آن توسط دستگاه ها و نهادهای اجرای 
کشور تا پایان آبان ماه، حاکی از آن است که تعداد کسب و کارها بر روی سکوها از شهریور سال 
گذشــته تا شهریور سال جاری از حدود ۴۸۰۰۰۰ کسب و کار به ۸۷۰۰۰۰ کسب و کار افزایش 
یافته اســت. برخی از دســتگاه ها به تکالیف خود در حمایت از سکوهای داخلی عمل نکرده اند.

همچنین به منظور ارائه پیشرفت آیین نامه حمایت از سکوها و کسب و کارهای اقتصاد دیجیتال 
به طور کلی حدود ۳۳ جلسه پیگیری بین دستگاه ها شامل وزارت امور اقتصادی و دارایی، وزارت 
فرهنگ و ارشاد اســلامی، بانک مرکزی، شرکت پست و همچنین جلسات کارگروه نظارت ماده 
۱۴ و جلســات عمومی با نمایندگان تمام دســتگاه های دارای تکلیف برگزار شد. جزییات اجرا و 
عدم اجرای تکالیف دســتگاه ها و نهادهای اجرایی در قبال آیین نامه حمایت از سکوهای اقتصاد 
دیجیتال به شــرح زیر است: کارنامه نهادها و دستگاه های اجرایی بانک مرکزی بانک مرکزی در 
بخش خدمات متنوع پرداخت مربوط به بند یک ماده ۲ آیین نامه برای فراهم شــدن امکان راه 
اندازی »حساب امانی« در سکوهای مشمول تکلیف خود را در خصوص »وضعیت از نظر دستگاه« 
انجام نداده اما تکلیف خود را در خصوص »وضعیت از نظر ســکوهای مشمول« انجام داده است 
و این تکلیف از نظر تحقق از دیدگاه کاربر در برخی ســکوها قابل مشاهده است. همچنین بانک 
مرکزی در خصوص فراهم شدن امکان پرداخت مستقیم در سکوهای مشمول تکلیف خود را در 
خصوص وضعیت از نظر دستگاه و از نظر سکوهای مشمول انجام داده است و این تکلیف از نظر 
تحقق از دیدگاه کاربر در برخی سکوها قابل مشاهده است.از سوی دیگر در خصوص فراهم شدن 
امکان راه اندازی کیف پول در ســکوهای مشــمول و فراهم کردن درگاه پرداخت برای سکوهای 
مشــمول، بانک مرکزی تکلیف خود را در خصوص وضعیت از نظر دســتگاه و از نظر ســکوهای 
مشمول و همچنین از نظر تحقق از دیدگاه کاربر انجام داده است.بانک مرکزی در خصوص ماده ۲ 
و تبصره ماده ۷ آیین نامه حمایت از سکوها و کسب و کارهای اقتصاد دیجیتال در بخش خدمات 
متنوع پرداخت تحت عنوان فراهم شــدن امکان راه اندازی ریال رقمی در ســکوهای مشمول و 
همچنین در خصوص قبول حساب کاربری افراد برای اعتبارسنجی مالی آنان در بانک ها، تکلیف 
خود را انجام داده است. سازمان امور مالیاتی سازمان امور مالیاتی در خصوص معافیت از تسلیم 
اظهارنامه و نگهداری اســناد و مدارک بابت درآمد حاصله در سکوهای مشمول داخلی تا میزان 
مقرر در ماده ۱۰۰ قانون مالیات های مســتقیم، همچنین در خصوص تعیین حداقل نرخ مالیات 
مقطوع کسب و کارهای مشمول به صورت پلکانی و همچنین قبول هزینه های راه اندازی و توسعه 
کسب و کار و سکوهای مشمول به عنوان هزینه قابل قبول مالیاتی بخشی از تکالیف خود را انجام 

داده است. سازمان صدا و سیما
ســازمان صداوسیما در بخش حمایت تبلیغاتی از ســکوها و کسب و کارهای مشمول مربوط به 
ماده ۳ آیین نامه در خصوص ممنوعیت تبلیغ سکوهای مشابه خارجی در برنامه های این سازمان، 
تکلیف خود را از نظر دستگاه و سکوهای مشمول انجام داده است اما در خصوص تبلیغ و معرفی 
به مدت ۶ ماه و تبلیغ و معرفی ســکوهای مشمول بر اساس تعرفه فرهنگی تکالیف آیین نامه را 
انجام نداده اســت. سازمان صدا و ســیما همچنین در بخش حمایت تبلیغاتی از سکوها و کسب 
و کارهای مشــمول مربوط به جز ب بند ســه ماده ۳ در خصوص انتقال کلیه تعاملات سازمان 
صداوســیما با مردم به ســکوهای داخلی تکلیف خود را از نظر دستگاه و از نظر تحقق از دیدگاه 
کاربر انجام داده است. همچنین در جز پ بند سه ماده ۳ این بخش در خصوص برنامه سازی برای 

معرفی به عموم مردم و مخاطبین تخصصی موفق به انجام تکلیف خود نشده است.

کارنامه دستگاه ها در 
حمایت از کسب و 

کارهای بومی دیجیتال

ورزشی

تخت گاز

تندیس رستم پهلوان شاهنامه سوار بر اسب!!

PSA و FCA استلانتیس، نام شرکت جدید شکل گرفته از ادغام

مردی که فوتبال را تغییر داد
درگذشت اسطوره آلمانی تیتر نخست رسانه های ورزشی جهان را به خود اختصاص داد. به گزارش ایسنا، خبر درگذشت فرانتس بکن باوئر، 
دنیای فوتبال را شوکه کرد. رسانه ها از درگذشت بزرگترین اسطوره فوتبال آلمان یاد کردند. انگلیس: اتلتیک: فرانتس بکن باوئر زیباترین 
و مهم ترین فوتبالیست آلمان بود. هیچکس نمی تواند به او برسد. گاردین: فرانتس بکن باوئر یک فوتبالیست کامل و یک مربی قهرمان بود. 
قیصر در بایرن و آلمان غربی جلوتر از زمانش بود و به عنوان مربی قهرمان جام جهانی شــد. او برای همیشه در تاریخ فوتبال جایگاهی 
بزرگ خواهد داشــت، بدون ذکر این نکته که او نقش لیبرو را در فوتبال مطرح کرد، باشــگاه بایرن مونیخ را نیز به عنوان یک قدرت در 

فوتبال آلمان معرفی کرد و یکی از تنها سه بازیکن و مربی بود که جام جهانی را بردند.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب بودن
کتاب بودن درباره  یک باغبان بی نام و نشانی به نام “چنسی” است که 
از بچگی در خانه ی یک پیرمرد پناه داده شــده و باغبانی کرده است.
شــخصیت اول کتاب یعنی چنسی راوی کتاب نیز می باشد. چنسی 
بچه ی یتیمی بوده که مادرش را از دست داده بود و هیچکس بهش 
نگفته بود که پدرش چه کسی ست.پیرمرد که صاحب کارش بود او را از 
بچگی درخانه اش پناه داده بود و کار چنسی حضور در باغ و مراقبت از 
گیاهان و درختان بود. چون به دنیا آمدنش اتفاقی بود اسمش را چنس 
گذاشته بودند.چنسی هیچگاه از آن خونه بیرون نرفته، چیزی نخوانده، 
چیزی ننوشته و در واقع هیچوقت نتوانسته بود این توانایی ها را به 
دست بیاورد و تنها راه ارتباطیش با دنیای خارج تلویزیون کوچیکش بود 
و حالا با مرگ صاحب کارش مجبور است دنیای کوچک خودش را ترک 
کند و وارد دنیایی بشود که هیچ رد و نشانی از آن ندارد و البته این 
مواجهه با دنیای بیرون براش عجیبه. این کتاب بی شک یکی از بهترین 
کتاب های کوتاهی ست که خوندم.نویسنده با “چنسی” انسانی رو به 
تصویر میکشه که می خواد ما رو یاد اصلِ خالص و ساده ی انسانیمون 
بندازه. یک انسان ناب و ساده و خالص و وصل به طبیعت. انسانی که 
ما رو یاد سادگی و صمیمیت وجودمون میندازه که این روزا دیگه محو شده.راست گویی و آرامش همیشگی چنس و در مقابل 
برداشت دغل بازانه و سیاست مدارانه از هر حرف ساده ی اون در سرتاسر کتاب مشهوده.شاید تنها چیزی که در مورد این کتاب 
کمی آزاردهنده باشه پایان نانوشته ی کتاب باشه، کتاب به نرمی پیش میره و درست در وقتی که نویسنده به یه جای قشنگ 
میرسه کتاب رو تموم میکنه با یک عالمه سوال که خب حالا چی شد؟ تا جایی که با خودتون میگید نباید اینجوری میشد، نباید 
تموم بشه.علی رغم این پایان، با یک شاهکار ساده و عمیق و زیبا روبرو هستید. شناخت شخصیت چنسی به خودی خود برای 
خوندن این کتاب کافیه تا بفهمیم چقدر به آدم هایی مثل چنسی نیاز داریم و اینکه چنسی درونمون رو نادیده نگیریم و به 
سمت سادگی و خلوصش برگردیم. چنسی رو به دوربین ها نشسته بود، دوربین هایی که با لنزهای بی احساس و بزرگشان که 
به لوله تفنگ می مانست او را هدف گرفته بودند و او تنها تصویری بود که میلیون ها آدم واقعی می دیدند. آنها هرگز خود 
واقعی او را نمی شناختند چون تلویزیون نمی توانست افکارش را نشان بدهد. برای او هم بیننده ها فقط انعکاس افکارش بودند 
که به صورت تصویر دیده می شدند. او هم هیچوقت نمی فهمید که آنها چقدر واقعی اند، چون آنها را به عمرش ندیده بود و 

از افکارشان خبر نداشت.

کیلیان مورفی
کیلیان مورفی هملت دنیای مد است. یک بازیگر 
ایرلندی بسیار متفاوت در میان دریایی از افراد 
مشــهور برند پوش. اگرچه او ممکن اســت در 
سریال محبوب پیکی بلایندرز بی بی سی نقش 
توماس شــلبی باهوش را بازی کند، اما مردی 
که پشــت ســر رهبر بدنام باند بیرمنگام قرار 
دارد، بســیار بی خطرتر اســت. این بازیگر کمد 
لباسی متشــکل از کت و شــلوارهای مشکی، 
خاکستری، زغالی و ســرمه ای، تی شرت های 
راه راه ســاده و برتون، شلوار جین، ژاکت جین 
و چکمه ها را انتخاب کرده است که باعث شده 
اســتایل کیلیان مورفی برای افراد عادی بسیار 
قابل دسترســی باشد. کیلیان در سال ۲۰۰۴ با 
همسرش، ایوون مک گینس، ازدواج کرده است. 
آنهــا دارای دو فرزند به نام های مالاچی، ۱۷ و 
آران، ۱۶ ساله هستند که آنها را در ایرلند بزرگ 
می کنند. جایی که پــس از پایان فیلمبرادری 
پیکــی بلاینــدرز و از لندن بــه آن نقل مکان 
کردنــد. کیلیان می گوید وقتی بــا خانواده اش 
اســتراحت می کند، زیاد بیرون نمی رود زیرا از 
مورد توجه قرار گرفتن متنفر اســت. اگرچه او 
می افزاید: »همیشــه از چت کردن خوشحالم«، 
اما از پاپاراتزیها و عکس پنهانی که از او می گیرند 
خوشــش نمی آید. در عوض ترجیح می دهد در 
خانــه بماند و با همســرش آشــپزی کند و با 

فرزندان نوجوانش وقت بگذراند.

فرهنگ

وزیر صنعت چین روز دوشنبه برنامه های خود را برای تعیین مجموعه ای از استانداردهای ملی جهت نیمه رساناهای 
استفاده شده در بخش خودروسازی اعلام کرد.

بــه گزارش خبرگزاری مهر به نقــل از رویترز، وزارت صنعت و فناوری اطلاعات چین تــا ۲۰۲۵ میلادی بیش از ۳۰ 
اســتاندارد کلیدی برای تراشه های خودروسازی و بیش از ۷۰ استاندارد مرتبط با این صنعت تا ۲۰۳۰ میلادی تعیین 
می کند.این درحالی است که چین قصد دارد قوانین صنایع مختلف خود از جمله بخش های مرتبط با فناوری را دوباره 
تنظیم کند.از ســوی دیگر این کشور با چالش دسترسی به تراشه های نوین مجهز به هوش مصنوعی روبرو است زیرا 
آمریکا تحریم های مختلفی علیه آن وضع کرده و هم پیمانانش را وادار می کند تجهیزات تراشه سازی نوین را به این 

کشور صادر نکنند.

چین برنامه های خود را برای صنعت تراشه در 
خودروسازی اعلام می کند

گنجینه

فرایند ادغام دو گروه خودروســازی FCA و PSA همچنان پیش می رود و حالا این دو شــرکت اعلام کرده اند که شرکت مشترک جدیدی که از 
طریق این ادغام شــکل گرفته، استلانتیس )Stellantis( نام خواهد گرفت. دو شرکت توضیح داده اند که این نام از فعل لاتین »Stello« به معنای 
»درخشان تر شدن با ستاره ها« گرفته شده است؛ اما انتخاب این نام کمی عجیب به نظر می رسد چراکه هیچ ارتباطی با تاریخچهٔ هیچ کدام از 
طرف های ادغام ندارد. بااین حال دو شرکت در این باره گفته اند: به گفتهٔ FCA و PSA که حالا باید آن ها را استلانتیس بنامیم، جستجو برای نام 
گروه اندکی بعد از اعلام ادغام در سال گذشته آغاز شد و مدیریت ارشد هردو شرکت در انتخاب این نام نقش داشته اند. مرحلهٔ بعدی هم ایجاد 
یک لوگو برای شــرکت جدید است اما این نام صرفاً در ســطح گروه مورداستفاده قرار می گیرد که این یعنی روی هیچ خودرویی نام و لوگوی 
استلانتیس را نخواهیم دید. غیر از اعلام این نام، دو شرکت حرف چندانی در مورد ادغام نزده اند اما خاطرنشان کرده اند که انتظار می رود فرایند 

ادغام در سه ماههٔ اول سال ۲۰۲۱ تکمیل شود. البته این زمان تضمین نشده است.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی، صبح ایران
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X۸ دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X۸ شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X۸ با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰۸ برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹۸۸ فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰۸(، قصه های وقت خواب )۲۰۰۸(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴۸۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱۸ و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱۸ جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد
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چهره شاخص کشتی ایران تاکید کرد: اگر آماده نبودم هرگز پا به میدان بزرگ المپیک نمی گذاشتم.به گزارش ایسنا، حسن یزدانی پس از کسب مدال نقره 
المپیک ۲۰۲۴ پاریس، با وجود آسیب دیدگی مجدد از ناحیه کتف که منجر شد در دیدار فینال نتواند به مبارزه ادامه بدهد و مدال طلای المپیک را از 
دست بدهد، از ادامه حضور خود در میادین قهرمانی کشتی خبر داد و گفت: حتی اگر لازم باشد باز هم عمل جراحی انجام می دهم و به میادین بازمی گردم.

حسن یزدانی با انتشار پستی در صفحه شخصی خود نوشت:سلام مردم شریف و ملت بزرگ ایران اول از همه تشکر می کنم از لطف بیکران و همیشگی 
شما مردم عزیز که به هر طریقی حمایت و محبت خود را از من دریغ نکردید، شما لایق بهترین ها هستید. از صمیم قلب آرزو داشتم امروز به شما تبریک 
کسب مدال طلا را به اشتراک بگذارم و خدای خود را شاهد می گیرم در این راستا از کوچکترین تلاشی دریغ نکرده ام... از روزهای اول جراحی تا ثانیه های 
آخر فینال، با جان و دل جنگیدم تا در شرایطی که شادی در دل مردم عزیزم کمرنگ شده، امیدی در دلشان زنده کنم... و حتی برای چند ثانیه مسبب 

افتخار و شادی شما باشم...

حسن یزدانی: جراحی کرده و تلاش می کنم به میادین بازگردم

ورزشی
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گواردیولا:  می دانستم دیر یا زود دچار افت می شویم
در  قهرمانی  کورس  از  تیمش  بخورد،  شکست  آینده  هفته  دیدار  در  لیورپول  مقابل  منچسترسیتی  اگر  کرد  عنوان  گواردیولا  پپ 
بازی  سومین  و  رقابت ها  تمامی  در  متوالی اش  بازی  پنجمین  در  منچسترسیتی  ایسنا،  گزارش  به  می شود.  خارج  برتر  لیگ 
برای  حرفی  تاتنهام  مقابل  خانه  در  برایتون  و  بورنموث  برابر  شکست  از  بعد  سیتی  بار  این  خورد.  شکست  برتر  لیگ  در  متوالی 
می روند  فاینورد  مصاف  به  اروپا  قهرمانان  لیگ  در  سه شنبه شب  گواردیولا  شاگردان  باخت.  صفر  بر  چهار  و  نداشت  گفتن 
می تواند  دهد،  شکست  را  ساوتهمپتون  )یکشنبه(  امروز  که  صورتی  در  لیورپول  می کنند.  سفر  آنفیلد  به  بعد  روز  پنج  و 
رساند خواهد  امتیاز  یازده  به  سیتی  با  را  اختلافش  آینده  هفته  دیدار  در  برتری  با  و  باشد  داشته  برتری  امتیاز  هشت 

پپ گواردیولا درباره به خطر افتادن شانس قهرمانی تیمش در لیگ برتر گفت: ما به قهرمانی یا از دست دادن قهرمانی فکر نمی کنیم. 
لیاقت  که  است  دلیل  این  به  نشدیم  برنده  اگر  کنیم.  فکر  بیفتد  فصل  پایان  در  است  قرار  که  اتفاقاتی  به  که  نیستیم  شرایطی  در 
دهیم شکست  را  فاینورد  که  است  این  دهیم  انجام  باید  آنچه  بودیم.  بردن  شایسته  چون  می شدیم  برنده  قبلا  نداشتیم.  را  بردن 

ورزشی


